



Pour le français, [cliquez ici](#).

Earlier this month, Ottawa City Council's Finance and Corporate Services Committee considered [the Directions](#) for the City's 2025 budget. We were disappointed to see that these directions fail to address climate action, biodiversity, or the housing crisis - despite the city's declaration of a climate emergency in 2019.

This is striking, given the increasing severity of climate impacts we've already experienced - tornadoes, devastating wildfire smoke, flooding, and more. It raises an urgent question: How can we claim a "green and resilient" Ottawa among [our Strategic Priorities](#) when our budget discussions omit such threats to our city's future? And are we shaping the city that our Official Plan commits to?

We're advocating for a budget that:

- Invests in climate mitigation and adaptation measures to reduce Ottawa's carbon footprint and protects our communities from extreme weather.
- Supports public transit, ensuring it remains affordable, reliable, and convenient.
- Prioritizes biodiversity conservation, green infrastructure, and natural climate solutions to make Ottawa more resilient.

You can take action by letting your councillor or Mayor Sutcliffe know your thoughts. Council already approved the Budget Directions on September 18, but the [Budget 2025 process](#) will play out over the next few months.

Ottawa could be a leader on climate, but only if we invest our resources and efforts toward building a greener, more sustainable future. A huge thank you to everyone who donated to [our fall fundraising campaign](#). Your support helps us push for stronger climate protection at City Hall and engage youth and communities in meaningful climate action. If you haven't contributed to our fall campaign yet, there is still time to support local environmental action. Consider making a one-time [donation](#) or or becoming a [monthly donor](#).

In solidarity,

William and the Ecology Ottawa team

NEWS

Electric School Buses

September is back-to-school month -

and with that in mind, we've been working with our partners at CESBA to advocate for cleaner, healthier, rides to get to school. Read [our joint op-ed](#) on Electric School Buses in the National Observer, [this CBC article](#) on federal funding to electrify school fleets, and [our interview](#) in Electric Autonomy.



Stop harmful idling emissions!

City staff proposed changes to the Idling Control By-law that would reduce the maximum allowable idling duration from 3 minutes to 1 minute, with looser restrictions outside that range. While these updates are a positive step towards cleaner air, we believe there's room for improvement - including stricter regulation in vulnerable areas and enhanced enforcement measures. [Learn more](#) about our recommendations and how you participate in shaping a cleaner Ottawa and check out [CTV's coverage](#) of the issue!

Our delegation on Budget Directions

City Council's Finance and Corporate Services Committee considered the Directions for the City's 2025 budget last week. Ecology Ottawa was there, calling out the Directions' failure to respond to the crises - climate, biodiversity, housing affordability, addictions - facing Ottawans, as well as their failure to incorporate any of the City's Strategic Priorities. You can watch our delegation or read it [here](#).

Waste management and equity: The dangers of incineration

Ottawa City Council is considering incineration as a solution for managing residual waste, but this approach raises significant concerns. We explore the environmental, health, and social justice implications of incineration, particularly its disproportionate effects on marginalized communities. Read the full blog post [here](#).

There are also ongoing discussions about broader waste management policies. Check out [CBC's coverage](#) of the new curbside waste program, and [our interview on CFRA](#) with Chris Holski earlier this week!



Durham-York Energy Centre ([Barrie Today](#))



Ottawa Cluster Environment Group Fair

Sep 29, 11am - 2pm 📍 Ottawa Baha'i Centre, 211 McArthur Ave, Ottawa, ON

Westboro Farmers' Market

Oct 5, 9am - 3pm 📍 Byron Linear Park, 579 Byron Ave, Ottawa, ON

Lansdowne Farmers' Market

Oct 20, 9am - 3pm 📍 Aberdeen Square, 1000 Exhibition Way, Ottawa, ON

Stay up to date with all of [our events here!](#)

Bonjour,

Au début du mois, le Comité des finances et des services organisationnels du Conseil municipal d'Ottawa a examiné [les Orientations](#) du budget 2025 de la Ville. Nous avons été déçus de constater que les orientations budgétaires n'abordent pas l'action climatique, la biodiversité ou la crise du logement - malgré la déclaration par la ville de l'état d'urgence climatique en 2019.

Ce constat est frappant, compte tenu de la gravité croissante des effets du climat que nous avons déjà connus : tornades, fumée dévastatrice des feux de forêt, inondations, etc. Cela soulève une question urgente : Comment pouvons-nous revendiquer une Ville d'Ottawa « verte et résiliente » parmi [nos Priorités stratégiques](#) alors que nos discussions budgétaires omettent les problèmes mêmes qui menacent l'avenir de

notre ville ? Sommes-nous en train de façonner la ville à laquelle notre Plan officiel nous engage ?

Nous plaidons en faveur d'un budget qui :

- Investit dans des mesures d'atténuation et d'adaptation au climat afin de réduire l'empreinte carbone d'Ottawa et de protéger nos communautés contre les conditions météorologiques extrêmes.
- Appuie le transport en commun, en veillant à ce qu'il demeure abordable, fiable et pratique.
- Priorise la conservation de la biodiversité, les infrastructures vertes et les solutions climatiques naturelles pour rendre Ottawa plus résiliente.

Vous pouvez agir en faisant part de vos réflexions à votre conseiller ou au maire Sutcliffe. Le Conseil a déjà approuvé les Orientations budgétaires le 18 septembre, mais [le processus du budget 2025](#) se déroulera au cours des prochains mois.

Ottawa pourrait être un dirigeant en matière de climat, mais seulement si nous investissons nos ressources et nos efforts dans la construction d'un avenir plus vert et plus durable. Un grand merci à tous ceux qui ont fait un don à [notre campagne de financement d'automne](#). Votre appui nous aide à faire pression pour une meilleure protection du climat à la Ville et à engager les jeunes et les communautés dans une action climatique significative. Si vous n'avez pas encore contribué à notre campagne d'automne, il est encore possible d'appuyer l'action environnementale locale. Considérez de faire [un don](#) unique ou de devenir un [donateur mensuel](#).

En toute solidarité,

William et l'équipe d'Écologie Ottawa



Autobus scolaires électriques

Septembre est le mois de la rentrée scolaire - et c'est dans cet esprit que nous avons travaillé avec nos partenaires de la CESBA pour plaider en faveur de trajets plus propres et plus sains pour se rendre à l'école. Lisez [notre article d'opinion](#) commun sur les autobus scolaires électriques dans le National Observer, [cet article de CBC](#) sur le financement fédéral pour électrifier les flottes scolaires, et [notre entrevue](#) dans Electric Autonomy.



Mettez fin aux émissions nocives dues à la marche au ralenti !

Le personnel de la Ville a proposé des modifications au Règlement sur la Marche au ralenti qui réduiraient la durée maximale autorisée pour la marche au ralenti de 3 minutes à 1 minute, avec des restrictions plus souples en dehors de cette plage. Bien que ces mises à jour constituent un pas positif vers un air plus pur, nous pensons qu'il est possible d'apporter des améliorations, notamment une réglementation plus stricte dans les zones vulnérables et des mesures d'application renforcées. Apprenez-en plus sur [nos recommandations](#) et sur la façon dont vous pouvez participer au mouvement vers un Ottawa plus propre, et consultez [la couverture de CTV](#) sur la question !

Notre intervention sur les orientations budgétaires

La semaine dernière, le Comité des finances et des services organisationnels du Conseil municipal a examiné les orientations du budget 2025 de la Ville. Écologie Ottawa était présente, soulignant que les Orientations ne répondent pas aux crises - climat, biodiversité, abordabilité du logement, toxicomanie - auxquelles font face les Ottavien(ne)s, et qu'elles n'intègrent aucune des Priorités stratégiques de la Ville. Vous pouvez visionner notre intervention ou la lire [ici](#).

Gestion des déchets et équité : les dangers de l'incinération

Le Conseil municipal d'Ottawa envisage l'incinération comme solution pour la gestion des déchets résiduels, mais cette approche soulève d'importantes préoccupations. Nous explorons les implications de l'incinération sur l'environnement, la santé et la justice sociale, en particulier ses effets disproportionnés sur les communautés marginalisées. Lire l'intégralité du blogue [ici](#).

Des discussions sont également en cours sur des politiques plus larges de gestion des déchets. Consultez [le reportage de CBC](#) sur le nouveau programme de collecte sélective des déchets et [l'entrevue que nous avons accordée](#) à Chris Holski à l'antenne de CFRA plus tôt cette semaine !



Centre énergétique Durham-York ([Barrie Today](#))

ÉVÉNEMENTS

Foire du Groupement environnemental d'Ottawa

Le 29 septembre, de 11 h à 14 h  Centre bahá'í d'Ottawa, 211, avenue McArthur, Ottawa, ON

Marché agricole de Westboro

Le 5 octobre, de 9 h à 15 h  Byron Linear Park, 579 Byron Ave, Ottawa, ON

Marché agricole de Lansdowne

Le 20 octobre, de 9 h à 15 h  Aberdeen Square, 1000 Exhibition Way, Ottawa, ON

Restez au courant de tous [nos événements ici!](#)



Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsundered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa

123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada

This email was sent to goscla22@ecolecatholique.ca.

You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.

To stop receiving emails, [click here](#).